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Formanden bød velkommen til generalforsamlingen i VOSF, og gik til punkt 1. på dagsordenen: 

1. Valg af dirigent. 

Valg af dirigent, bestyrelsen foreslog Jan Thorsted. 

 

Jan Thorsted blev valgt som dirigent, og han kunne konstatere, at formalia for afholdelse af 

generalforsamlingen var OK. Indkaldelse var udsendt den 30. november 2024, og den lovpligtigt 

indvarslede generalforsamling var således beslutningsdygtig. 

 

2. Bestyrelsens beretning. 

 

a. Formandens beretning, Michael Deacon. 

Bestyrelsen ser ingen anden fremtid for foreningen end en sammenlægning med en anden 

forening (SSF, KSF) fra 2026. Bestyrelsen kan ikke finde nye bestyrelsesmedlemmer til de ledige 

poster som kasserer, sekretær, bestyrelsesmedlem, (formand), og heller ikke suppleanter til 

bestyrelsen. 

Økonomien er også presset. 

Der vil blive holdt møder med SSF, og resultatet vil blive præsenteret på en ekstraordinær 

generalforsamling. 

 

Hvad angår fiskesøen, bliver der arbejdet på at bevarer den, men hvordan er ikke afklaret 

endnu. 

 

Medlemstal 2024: 167. Fremgang fra 149 i 2023. 

Dagkortsalg 2024: 182 som er præcis det samme som i 2023.  

 

Kongeåens Sammenslutningen har ansvaret for udsætning af ½ års laks samt for 

vandplejeaktiviteter. I 2024 er der udsat 30.000 stk. i samarbejde med SSF. 

Kongeåens Sammenslutning søger hvert år om en laksekvote til Kongeåen. Kvoten i 2024 var 30 

store og 35 små laks under 73 cm. Der var som tidligere år reserveret 2 store laks og 2 små laks 

til VOSF. 

 

Fra VOSF har vi deltaget i feltarbejdet ved fiskeplejeplanen og lakse habitatsundersøgelsen. 

 

Fra 2025 er bækørreder fredet i hele kongeåen. Frivillig fredning (VOSF og SSF). 

 

Alle fangster – også andre arter end laks og havørred skal indberettes på SSF’s hjemmeside. 

 

Der er også i 2024 udført kontrol ved åen. Kontrollen er udført uden problemer. 

 

PowerPoint om fangster, kvoter og gydegravninger:  

• Oversigt over fangst af laks og havørred fordelt pr. måned samt pr. zone.  

o Laks: Kongeåen total: 233 stk., VOSF  3 stk. 

o Havørred: Kongeåen total: 312 stk., VOSF 31 stk. 

• Stor stigning i fangst af havørreder og status gou for laks i forhold til 2023. 
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• Længdefordeling på laks og havørreder. 

• Anvendte agn til fangster af laks og havørreder. 

• Stalling: Kongeåen total: 30 stk. 

• Bækørred tilbagegang i antal fangster. 

• Laksehabitatundersøgelse  

o Store arealer med grus i hovedløbet men på fortrinsvis dybt vand. 

o Strygene i hovedløbet har store sandaflejringer. 

o Åen er blevet smaller og dybere. 

Tak til bestyrelsen for samarbejdet. 

 

b. Fiskesøen, Hjemmesider, Facebook, P-gruppen, Hans Jørgen Pedersen. 

 

På grund af faldende aktivitet på hjemmesiden fungerer den nu kun som infosider. 

VOSF’s Facebooksider er herefter den aktive nyhedsformidler.  

• VOSF har 333 følgere på Facebook, og Drostrup Put&Take har 825 følgere. 

• På Drostrup Put & Take Facebook side kører der jævnligt opslag fra vagter samt fra 

besøgende med både billeder og videoer af fangster. 

 

P-Gruppen ”Knudefiskerne”, mødes på Knudepunktet hver torsdag i lige uger fra kl. 1330 til 

1530 til en kop kaffe, socialt samvær, fluebinding, reparation af fiskegrej, sladder, pral osv. 

  

Drostrup Put&Take: 

• I 2024 har der været 925 besøgende, hvilket er lidt færre end i 2023. 

• Sponsorat til materialer til udvidelse af eksisterende skur og opsætning af nyt læskur – 

Udvidelse og opsætning af ny læskur færdiggjort ultimo maj måned, så nu er der læ, 

spisepladser og tag over hovedet til besøgende ved søen.  

• Kraftig vækst af trådalger i juni, hvilket resulterede i store problemer i flere uger – daglig 

fjernelser af trådalger for at gøre søen nogenlunde fiskebar. Besøgstal dalende kraftigt i 

perioden, da mange gæster valgte at køre videre. 

• Trods opslag ved indgangen til søen, der advarede om algeforekomst, var der en del 

besøgende i feriemåneden juli. 

• Fiskeristyrelsen ansøgt om tilladelse til udsætning af 15 mindre græskarper til 

bekæmpelse af alger og plantevækst. DTU Aqua frarådede udsætning, og VOSF fik 

afslag på ansøgningen. 

• Fugtigt efterår betød at søen var plaget af pløre og våde parkeringspladser samt 

oversvømmelser i mellemgangen til og i ”opbevaringsrum”. 

• De store træer er fældet grundet sygdom, og dette vil formindske bundfald fra blade og 

knækkede kviste i søen. 

• Der er gennem Vejen Kommune søgt om tilladelse til oprensning af søen – tilladelse var 

åbenbart ikke nødvendig, så nu skal det afklares, hvornår og hvordan dette kan ske. 

Gode råd og en køreplan fra dem der var med til den sidste oprensning for 10 år siden 

modtages gerne. 

• Knudefiskerne er klar til den kommende sæson, og der er allerede 2 udlejninger på 

kontoen. 
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Bestyrelsen takker vagtholdet, og alle medlemmer af Knudefiskerne for den store indsats de har 

ydet ved søen. 

 

 

c. Gelså-sammenslutningen, Jens Kristian Bech. 

 

Der er fanget 166 havørred på sammenslutningens vand i 2024.  I 2023 blev der fanget 188 

havørred.  

Der er fanget 6 laks over 73 cm og 3 laks under 73 cm. I 2023 blev der fanget 7 laks over 73 cm 

og 2 laks under 73 cm. 

Der er fanget 59 bækørreder i 2024 mod 112 i 2023. 

 

Da der i Ribe Å systemet over de sidste år er set en jævn stigning i både bestand og udbredelse 

af laks, som er et resultat af naturlig reproduktion, har der ikke været støtteudsætninger af ½ 

års laks siden august 2023. 

 

Vandplejeprojekter i Gels å er angivet i Handlingsplan for Ribe å-systemet 2023-2027. 

Denne kan ses på RSF’s hjemmeside.  

Der er 2 fokusområder: 

Handlingsplan: 

• Arbejdsgruppe nedsat med flg. Repræsentanter: 2 lodsejere fra Gels Å 

bredejerforening, 2 medlemmer fra Samarbejdsudvalget og Torben Hansen fra 

Brede Å.  

• 15 stryg er i fokus for både Ribe å og Gels å. Bredden af strygene ændres til ca. 3 

gange den nuværende bund bredde. Potentiale til ca. 37.000 m2 fortrinlige 

gyde- og opvækstområder for både stalling, ørreder og laks. Der har været 

fremgang i dette arbejde i 2024, desværre blev et nyanlagt stryg ved Fole skyllet 

væk pga. den megen nedbør. Haderslev kommune er på sagen   

• Minimere sandvandring. Alle sandfang registreret i Ribe å systemet i 2024. 
Ribe By: 

• Passageproblem ved Ribe by er stadig den væsentligste flaskehals for ørred, laks og 

snæbel. Der er flere løsningsforslag, som der fortsat arbejdes på i 2024. Der er ikke 

taget beslutning om hvilke løsningsforslag man vi gå videre med.   

          Generalforsamlingen debatterede efterfølgende bestyrelsens beretning.  

• Generalforsamlingen synes at der manglende aktiviteter fra bestyrelsen. 

• Generalforsamlingen kom med forslag om forskellige tiltag til at gøre VOSF mere interessant for 

nye medlemmer herunder arrangementer ved åen og søen.  

• Generalforsamlingen foreslog, at VOSF hyrer en ekstern kasserer, så posten ikke skal besættes 

af et bestyrelsesmedlem. 

• Forespørgsel fra dirigenten om der var medlemmer, der var villige til at stille op til at fører 

foreningen videre (se pkt. 5 og 6). 

• Forespørgsel fra dirigenten om generalforsamlingens holdning til en eventuel sammenlægning 

– Ingen af de fremmødte medlemmer var for en sammenlægning. 
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• Bestyrelsens udmelding om, at der indledes forhandling med en anden forening om 

sammenlægning fra 2026, er stillet i bero indtil videre. Efter tilkendegivelser fra de tre nye 

bestyrelsesmedlemmer/suppleanter (se punkt 5 og 6), er det forventningen, at de kan 

medvirke til at sikre en ledelse af VOSF på længere sigt. 

        Beretningen vedtaget enstemmigt. 

3. Aflæggelse af regnskab, Jens Kristian Bech. 

Drostrup sø overskud på ca. 21.500 kr. 

Det samlede regnskab viser et underskud på 46.633 kr. Årsagen til underskuddet skyldes en forskydning, 

idet lodsejerbetalingen (61.544 kr.) fra det foregående år blev betalt for sent og dermed belaster 

regnskabet for 2024 ekstra. Når der korrigeres herfor, er der reelt tale om et positivt driftsresultat i 

2024. 

Gennemgang af budget for 2025. Der er afsat 30.000 til oprensning af søen, hvilket betyder et 

budgetteret underskud på 19.400 kr. 

 

Regnskab vedtaget enstemmigt. 

 

4. Indkomne forslag. 

Der var ingen indkomne forslag til generalforsamlingen. 

 

5. Valg af bestyrelsesmedlemmer. 

På valg er Steffen Juul og Hans Jørgen Pedersen. 

Steffen Juul modtager ikke genvalg. 

Resultat af valg: 

• Hans Jørgen Pedersen genvalgt. 

• Torben O. Frank valgt som nyt bestyrelsesmedlem. 

 

6. Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen. 

Der skulle vælges 2 nye suppleanter til bestyrelsen. 

Resultat af valg: 

1. suppleant: Nickolai Jørgensen. 

2. suppleant: Mikkel Barth. 

 

7. Valg af 1 revisor. 

Torben Nielsen var på valg, og han blev genvalgt. 

 

8. Eventuelt 

• Der var forlag til sammenkomst på premieredagen – Torben O. Frank arrangerer. 

• Forslag om fluebindingsaftener. 

• Forslag om udsendelse af månedlige nyhedsbrev til alle medlemmer pr. mail. 

 

Dirigenten takkede for god ro og orden under generalforsamlingen, hvorefter han gav ordet til 

Formanden for en afsluttende bemærkning. 

9. Underholdning 
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Efter generalforsamlingen blev der serveret smørrebrød, øl og vand, og der blev vist film fra 

Kongeåen. 

 

 

 

 

Referat godkendt af dirigent Jan Thorsted 

 

 

__________________________________ 


